
متاسفانه این روزها گران شدن قطعات خودرو، تقلب 
در معاینه فنی را زیادتر از گذشته کرده و رانندگان برای 
قبولی در معاینه فنی قطعات گرانقیمت را از تعمیرگاه ها 

اجاره  می کنند .
خودروهــای ایرانی حدود ســه  برابر 
خودروهای خارجی دچار مشکل فنی 

می شوند 
اثرات آلودگی هوا خسارت زیلدی را به اقتصاد ملی وارد 
می  کند ، خسارتی که خودروها متهمان اصلی آن هستند 
و براساس گزارش شرکت بازرسی کیفیت و استاندارد 
ایران، درصد قابل توجهی از خودروها به دلیل ایراد 
فنی در سه ماهه نخست تاریخ تولیدشان به تعمیرگاه 
مراجعه می کنند.  در واقع خودروهای ایرانی حدود سه  
برابر خودروهای خارجی دچار مشکل فنی می شوند. از 
این گذشته،خودروهای نویی که صاحب کمترین ستاره 
کیفیت هستند، بیشترین آلایندگی را برای محیط زیست 
دارند. خودروهایی مانند نیسان وانت، پژو ٤٠٥ و پژو 
آردی نمره منفی را در تست های معاینه فنی به دست 
آورده اند. در میان خودروها می توان وانت نیسان را 

آلاینده ترین خودروی کشور دانست.
هفت سال پیش و به صدا در آمدن سوت 
اجرای مرحله دوم طرح  کنترل مکانیزه 

معاینه فنی خودروها
هفت سال پیش بود که مرحله اول طرح کاهش و کنترل 
مکانیزه معاینه فنی توسط دوربین در محدوده زوج و فرد 
و طرح ترافیک انجام شد. حدود دو  سال بعد از آن سوت 

اجرای مرحله دوم طرح کاهش و کنترل مکانیزه معاینه 
فنی خودروها توسط کلیه دوربین های سطح شهر دوباره 
به صدا درآمد. براساس این طرح،  خودروهای فاقد معاینه 
فنی مشمول در صورت تردد در شهر روزانه مبلغ پنجاه 
هزار تومان توسط پلیس اعمال قانون و جریمه می شدند 
و از آن به بعد بود که با تشدید برخورد با خودروهای فاقد 
معاینه، برخی افراد سودجو اقدام به اجاره دادن لوازم یدکی 
مورد نیاز از جمله لاستیک و کاتالیست برای اخذ معاینه 
فنی به خودروها کرده اند. برای دریافت معاینه فنی برتر، 
تعویض برخی از این لوازم اولویت دارد و افزایش قیمت 
لوازم خودرو موجب رونق بازار این سودجویان شده 
است و متاسفانه این وضعیت همچنان ادامه دارد و  ستاد 
معاینه فنی خودروهای تهران، خبر تقلب در معاینه فنی 

خودروها را به صورت رسمی تأیید کرده است. 
بازار داغ اجاره لاستیک 

لاستیک از دیگر قطعه هایی است که این روزها 
بازار اجاره آن برای گرفتن معاینه فنی حسابی داغ 
شده است و مردم بیشتر  در قطعه هایی که مربوط به 
آلایندگی خودرو می شود، سراغ موارد امانی می روند 
و در مواردی که به ایمنی و امنیت راننده و سرنشینان 
ربط پیدا می کنند، در صدد رفع ایراد آن برمی آیند. ولی 
به وجود آمدن چنین بازاری ،  ناشی از خلأهای فرهنگی 
جامعه ایرانی و نه خلأهای قانونی است .اینکه برخی 
افراد برای دریافت گواهی معاینه فنی، کاتالیست اجاره 
می کنند موضوع فرهنگی است. در حقیقت آنها باید بدانند 
کاتالیست یکی از ارکان اصلی خودرو است که از خروج 

گازهای سمی موتور به بیرون جلوگیری می کند و اگر این 
اقدام به درستی انجام نشود در حقیقت در درجه اول به 
خودشان و بعد خانواده شان و شهروندان آسیب می رسد.
از طرفی خودروهای تولید داخل تا ٢  سال مشمول 
گارانتی می شوند، در حالی که تا ٤  سال از دریافت معاینه 
فنی معاف هستند، اما سوال اینجاست چرا در شرایطی 
که خودروسازان حاضر به تضمین محصول خود بعد از 
٢٤ ماه نیستند، فکر می کنیم تا ٤٨ ماه  این خودروها 
مشکلی که به لحاظ ایمنی جان خود و دیگر هموطنان را 

به خطر بیندازد، ندارند؟ 
باید شماره سریال کاتالیست مثل شماره 
سریال شاسی در کارت خودرو و سند 

ماشین قید شود 
شادی مالکی مدیر عامل ستاد معاینه فنی خودروهای 
تهران است وی  با انتقاد از اقدام برخی از رانندگان 
برای استفاده از قطعات اجاره ای برای اخذ معاینه فنی 
خودروهایشان، گفت: این کار به منزله دور زدن قانون 
نیست؛ بلکه بازی کردن با جان خود و سرنشینان و سایر 
شهروندان و همچنین خسارت مالی است. وی در مورد 
اقدام برخی از رانندگان برای دریافت قطعات اجاره ای 
جهت اخذ معاینه فنی، گفت: یکی از قطعات و تجهیزاتی 
که روی خودرو در کاهش آلاینده ها بسیار تاثیرگذار 
است کاتالیست است. وضعیت قرارگیری کاتالیست در 
خودرو به جهت نوع طراحی به گونه ای است که علی 
رغم این که کاتالیست ها دارای شماره سریالی هستند، 
اما امکان پایش این شماره سریال در زمان انجام آزمون ها 
وجود ندارد.وی با بیان اینکه ما حتی با شرکت های بزرگ 
سازنده کاتالیست، صحبت ها و مذاکراتی داشتیم و در این 
جلسات هم نتوانستیم به نتیجه قطعی برسیم تا راهکاری 
باشد که امکان رصد کردن کاتالیست در زمان معاینه 

فنی وجود داشته باشد، افزود: یکی از راهکارها می تواند 
این باشد که شماره سریال کاتالیست مثل شماره سریال 
شاسی در کارت خودرو و سند ماشین قید شود و خود 
این موجب می شود تخلفی در این حوزه صورت نگیرد.

مالکی تاکید کرد: یکی دیگر از موضوعاتی که شاهدش 
هستیم کاتالیست هایی است که کیفیت خیلی مناسب 
و استانداردی ندارند ولی در موتورسیکلت ها استفاده می 
شوند به جهت این که قیمت این کاتالیست ها نسبت به 
کاتالیست استاندارد پایین تر است و حتما باید به این 
بخش در زمان ساخت موتورسیکلت ارگان هایی که در 
این زمینه ذی صلاح هستند ورود کنند و این کاتالیست 

ها مورد پایش قرار بگیرد 
لاستیک اجاره ای بازی با مرگ 

مالکی با تأکید بر اینکه متأسفانه گاهی شاهدیم 
که کاتالیست اجاره ای یا حتی یک گام فراتر لاستیک 
اجاره ای و مواردی از این دست رخ می دهد، ادامه داد: 
اینکه لاستیک اجاره ای بگیریم و معاینه فنی را دریافت 
کنیم و با لاستیک صاف و نامناسب وارد سفرهای برون 
شهری شویم و شاهد یک حادثه تلخ و ناگوار باشیم، 
اصلا خوب نیست. بنابراین بخشی هم باید دغدغه خود 
شهروندان باشد و به هیچ عنوان از چنین چیزهایی 
استفاده نکنند. این کار به منزله دور زدن قانون نیست؛ 
بلکه بازی کردن با جان خود و سرنشینان و سایر 
شهروندان و همچنین خسارت مالی است.وی ادامه 
داد: بعضی از قطعات و تجهیزات خودرو به سلامت فرد 
و خانواده  برمی گردد و امکان پایششان در مراکز معاینه 
فنی نیست و ممکن است شهروندی چند خودرو داشته 
باشد و لاستیک آنها را جا به جا کند و نیازی به لاستیک 
اجاره ای نباشد؛ لذا بخشی از قطعات خودرو برای ما قابل 

کنترل نیست.
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خبر
واقعیت تلخ بی کیفیت بودن ماشین داخلی را بپذیریم 

لاستیک اجاره ای بازی با مرگ
خودروهای ایرانی حدود سه  برابر خودروهای خارجی دچار مشکل فنی می شوند

ملودی دهانی / گروه ایران
news@ naslefarda.net

در حالی قسط ماهانه وام ۹۶٠ میلیون تومانی بانک مسکن 
حدود ۳٥ میلیون تومان می شود که کارگران با حقوق 
حداکثر ۹ تا ۱٠ میلیونی طبیعتا از لیست دریافت وام بانک 

مسکن حذف می شوند.
زمانی که صحبت از هزینه های زندگی کارگران  و 
مشکلات در تأمین معیشت آنها می شود, همواره این 
موضوع از سوی کارشناسان مطرح می شود که حدود 
۷٠درصد سبد معیشت کارگران صرف هزینه های 

مسکن می شود.
آمارهای اخیر مرکز آمار ایران نشان می دهد که متوسط 
قیمت مسکن بر اساس آمارها در تابستان امسال ٥درصد 

کاهش داشته است.
یکی از راه هایی که شاید بتواند کمک کننده کارگران 
در مسیر خانه دار شدن باشد دریافت تسهیلات مسکن 
است. متأسفانه با شرایطی که در حال حاضر پرداخت وام 

ها دارد, کارگران از پس اقساط بر نمی آیند.
بر اساس تصمیم شورای عالی کار، حقوق کارگران در 
سال ۱٤٠٢ میزان ٢۷درصد افزایش داشت. بر این 
اساس، حداقل دستمزد ماهانه از چهار میلیون و ۱۷۹هزار 
و ۷٥٠تومان در سال ۱٤٠۱ به پنج میلیون و ۳٠٨هزار 
٢٨٢تومان درسال ۱٤٠٢ رسید. یعنی یک کارگر در 
تهران با دریافت مزایای شغلی حدود ۹ میلیون تومان 
درآمد دارد. حال چگونه ممکن است یک کارگر درکنار 
هزینه های خوراک, بهداشت, آموزش, پوشاک, حمل 
و نقل, تفریح، ارتباطات،کالا و خدمات و از همه مهمتر 
اجاره بهای مسکن بتواند اقدامی برای دریافت وام مسکن 

با اقساط بالا داشته باشد.
پرداخت تسهیلات جدید بانک مسکن برای خانوارهای 
پرجمعیت تهرانی با دریافت سقف وام مسکن، به گونه ای 
است که هیچ کدام از کارگران امکان دریافت آن را ندارند 
چرا که  باید ماهی ۳٥ میلیون تومان قسط بدهند؛ که 
این رقم نسبت به میانگین درآمد خانوارهای کارگری 

همخوانی ندارد و چندین برابر حقوق کارگران است.
آرمان حاجیان فرد, کارشناس اقتصادی معتقد است: 
بانک مسکن برای اعطاء وام خرید مسکن با جعاله تعمیر 
آن جمعا به مبلغ ۹۶٠ میلیون تومان، با نرخ ٢٢.٥ و 
بازپرداخت ۱٢ساله ، حدود یک میلیارد و پانصد میلیون 
تومان از خریداران مسکن سود میگیرد که با توجه به 
قیمت حدود ۱٨٠میلیون تومانی اوراق مسکن، نرخ 

تسهیلات مذبور به بالای ۳٠درصد می رسد.
وی گفت: در واقع اگر ۱٨٠میلیون تومان قیمت اوراق 
مسکن را از مبلغ تسهیلات که ۹۶٠میلیون تومان است 
کم کنیم ،تسهیلات خرید مسکن برای خریداران حدود 
۷٨٠میلیون تومان خواهد بود که طی ۱٢سال حدود 

٢٠٠درصد سود از خریداران مسکن اخذ می نماید.حال 
با توجه به میانگین قیمت هر متر آپارتمان در تهران که 
حدود ٨٠میلیون تومان می باشد این تسهیلات برای 
خرید ۱٠ متر آپارتمان کفایت میکند و اگر حداقل متراژ 
آپارتمان ها را ٥٠متر در نظر بگیریم افراد برای خانه دار 
شدن می بایست حدود ۳ میلیارد تومان پس انداز داشته 

باشند که اتفاقی دور از ذهن می باشد.
این کارشناس اقتصادی گفت:در واقع بانکها با پرداخت 
تسهیلات بیشتر به فکر درآمدزایی خود هستند تا خانه 
دار شدن مردم!! و این خدمات مطمئنا عاملی برای خانه 
دار شدن قشر کارگر و کارمند که با حقوق و دستمزدهای 

زیر خط فقر معاش میکنند نخواهد بود.
مردم توان پرداخت اقساط سنگین وام 
مسکن را ندارند/ضرورت مقابله جدی با 

احتکار مسکن
آرا شاوردیان ؛نماینده ارامنه تهران و شمال کشور در 
مجلس در خصوص وضعیت پرداخت تسهیلات مسکن 
گفـت: یکی از پایه های اصلی ساخت مسکن و اجرای 
قانون جهش تولید مسکن، پرداخت تسهیلات بانکی 
است که متأسفانه بانک ها به ویژه بانک های خصوصی 
عملکرد قابل دفاعی در این حوزه نداشتند و همین امر 
نیز موجب شده رئیس جمهور در آخرین نشست شورای 
عالی مسکن وزارت اقتصاد را مکلف به جریمه بانک های  

مستنکف کند.
عضو هیات رئیسه کمیسیون عمران مجلس با بیان اینکه 
مردم توان پرداخت اقساط سنگین وام مسکن را ندارند، 
گفت: ساماندهی بازار مسکن در گروی افزایش تولید و 

عرضه فوری واحدهای احتکار شده است.
نماینده ارامنه تهران و شمال کشور در مجلس اضافه 
کرد: طبق قانون جهش تولید مسکن بانک ها مکلف 
به پرداخت ٢٠ درصد از منابع تسهیلاتی خود به حوزه 
مسکن شدند که در سال اول رقم آن به ۳۶٠ هزار میلیارد 
تومان می رسید اما جز بانک مسکن، سایر بانک ها عملکرد 
بسیار ضعیفی و نزدیک به "صفر"داشتند و همین امر جز 
عوامل اصلی کند شدن روند ساخت مسکن در کشور 

بوده است.
این نماینده مردم در مجلس یازدهم خاطرنشان کرد: 
البته در قانون جهش تولید مسکن ضمانت اجرایی نیز 
برای پرداخت تسهیلات حوزه مسکن در نظر گرفته شده 
و وزارت اقتصاد مکلف به جریمه مالیاتی بانک ها شد. اما با 
وجود عدم اجرای تعهد تاکنون این جرائم اجرایی نشده 
است که امیدواریم با دستور رئیس جمهور این امر محقق 
شده و بانک ها همکاری بیشتری در پرداخت تسهیلات 
مسکن داشته باشند. از طرفی در جریان بررسی لایحه 

برنامه هفتم نیز مصوبه برای هدایت بانک ها در مسیر 
پرداخت تسهیلات داشته که امیدواریم به درستی 

اجرایی شود.
 شاوردیان خاطرنشان کرد: در بخش خرید مسکن هم 
اکنون وام ها رشد خوبی داشته است هرچند که به دلیل 
فاصله بسیار زیادی قیمت ها و اقساط سنگین وام ها اقشار 
فاقد مسکن و کم درآمد امکان بهره مندی از آنها را ندارند 
به عنوان مثال اخیرا وام خرید مسکن برای خانواه های پر 
جمعیت و دارای ٤ فرزند و بیشتر به یک میلیارد و ۹٠٠ 
میلیون تومان در تهران افزایش پیدا کرده که اقساطی در 
حدود ۳٥ میلون تومان به همراه  دارد  و یقیناً پرداخت آن 

از عهده عموم مردم از جمله کارگران خارج است.
عضو هیات رئیسه کمیسیون عمران مجلس با بیان اینکه 
متاسفانه شاهد عدم تعادل قیمت مسکن و نرخ و سود 
تسهیلات مسکن هستیم افزود: این بی تعادلی ناشی 
از برهم خوردن عرضه و تقاضا در بازار مسکن و جولان 
دلالان در این بازار پر تلاطم است که نظم بخشی و 
ساماندهی آن در گروی توسعه ساخت مسکن و عرضه 
فوری واحدهای تصرف شده توسط محتکرین بزرگ 

است.
ناترازی عجیب حداقل دستمزد کارگران با 
میزان اقساط وام مسکن/لزوم مهار 

فعالیت دلالان و محتکران
عبدالجلال ایری، سخنگوی کمیسیون عمران مجلس 
گفت: شاخص قیمت مسکن طبق اخبار منتشر شده 
در رسانه ها طی بازه زمانی ۱۳۷۷الی ۱٤٠٠ حدود 
٢۱٥برابر افزایش یافته در حالی که حداقل دستمزد 
کارگران طی این سال ها حدود ٨٨برابر رشد داشته 
که این فاصله باید با افزایش تسهیلات تکمیل شود 
در حالی که مردم توان پرداخت اقساط سنگین آن را 
ندارند البته باید این آمار بصورت دقیق مورد بررسی 

قرار گیرد.
وی  با اشاره به افزایش قیمت خانه و ناتوانی مردم در 
پرداخت تسهیلات مسکن گفت: مسکن یکی از مطالبات 
به حق مردم بوده که متأسفانه طی سالهای اخیر با افزایش 
شدیدی مواجه بوده که در قیاس با افزایش حداقل 

دستمزد کارگران تفاوت بسیار بالایی دارد.
این نماینده مردم در مجلس با اشاره به انتشار اخباری 
در رسانه مختلف در خصوص افزایش شاخص قیمت 
مسکن در دهه های گذشته تصریح کرد: شاخص قیمت 
مسکن طی بازه زمانی ۱۳۷۷ الی ۱٤٠٠ حدود ٢۱٥ 
برابر افزایش یافته در حالی که حداقل دستمزد کارگران 
طی این سال ها حدود ٨٨ برابر افزایش داشته که تفاوت 
بسیار زیادی دارد و این فاصله باید با افزایش تسهیلات 

تکمیل شود.
این نماینده مردم در مجلس با اشاره به اقساط بالای ۳٥ 
میلیونی تسهیلات یک میلیارد و ۹٠٠ملیون تومانی 
مسکن برای خانواده های دارای بیش از ٤ فرزند، اظهار 
کرد: پرداخت اقساط با این ارقام از عهده مردم خارج 
بوده و  لذا میزان و نحوه پرداخت اقساط مسکن باید مورد 

بازنگری جدی قرار بگیرد.

سخنگوی کمیسیون عمران مجلس با تاکید بر اینکه اکثر 
خانواده ایرانی توان پرداخت اقساط سنگین تسهیلات 
مسکن را ندارند اظهار کرد:باید آمار مربوط به قیمت 
مسکن در دوره های گذشته بصورت دقیق مورد بررسی 
قرار گیرد. همچنین باید برای کنترل این بازار پر تلاطم 
برای افزایش تولید صنعتی ساختمان و مهار فعالیت 

دلالان و محتکران برنامه ریزی کنیم.

در حاشیه هیئت دولت مطرح شد؛

واکنش وزیر ارتباطات به خبر تخلف 
روبیکا در گران فروشی اینترنت

وزیر ارتباطات گفت: هر سکوی داخلی که حقوق 
مردم را نقض بکند با او برخورد می کنیم؛ حقوق و 

اعتماد مردم خط قرمز ماست.
 عیسی زارع پور در حاشیه هیئت دولت اظهار کرد: 
در دولت سیزدهم حمایت تمام قد را از سکوهای 
داخلی داشته و دارد اما این به این معنا نیست که از 
کسی از این حمایت ها سو استفاده بکند.وی ادامه داد: 
طبق مصوبات شورای عالی فضای مجازی و مصوبات 
کمیسیون تنظیم مقررات ترافیک مصرفی سکوهای 
داخلی باید یک دوم ترافیک بین الملل باشد. ترافیک 
تمامی پیام رسان های اجتماعی داخلی باید یک 
سوم باشد.وزیر ارتباطات افزود: هر سکوی داخلی 
که حقوق مردم را نقض بکند با او برخورد می کنیم؛ 
حقوق و اعتماد مردم خط قرمز ماست. خدشه دار 
شدن اعتماد و حقوق مردم داخلی و خارجی ندارد، 

برخورد لازم صورت می گیرد.
با پذیرش طالبان

حقابه ایران رهاسازی می شود
رئیس سازمان حفاظت از محیط زیست گفت: در سفر 
هیأت اقتصادی طالبان به ایران، برای اولین بار طالبان 

پذیرفت که حقابه ایران رهاسازی شود.
 علی سلاجقه رئیس سازمان حفاظت از محیط زیست 
در حاشیه جلسه هیأت دولت در جمع خبرنگاران 
گفت: در سفر هیأت اقتصادی طالبان به ایران، برای 
اولین بار طالبان پذیرفت که حقابه ایران رهاسازی 
شود.وی ادامه داد: حدود ۱٨٠ روز است که مردم 
زابل بخاطر وجود گردو غبار مشکلاتی برایشان ایجاد 
شده است لذا از هیئت طالبانی درخواست کردیم فعلًا 
آبی جهت مرطوب سازی دریاچه رها گردد تا از ایجاد 
گردو غبار پیشگیری شود که قرار شد بررسی های 
لازم را با توجه به منابع آبی سدهایشان انجام دهند.
رئیس سازمان حفاظت از محیط زیست با اشاره به 
تثبیت کانون های گردو غبار در افغانستان، گفت: 
خوشبختانه قول دادند که این موضوع در یک نشست 
جامع با حضور مسئولان محیط زیست افغانستان در 

تهران بررسی شود.

تعیین تکلیف خریداران 
خودروهای وارداتی تا آذرماه

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: واردات خودروهای 
نو براساس برنامه پیش می رود و تا آذرماه تکلیف تمام 
کسانی که ثبت نام کرده اند روشن و نحوه دریافت 
خودرو مشخص می شود.عباس علی آبادی گفت:  
ما در مورد خودرو برنامه ی داریم و تمرکز اصلی ما 
حرکت به سمت خودروی برقی است تا مشکل 
آلودگی محیط زیست و سوخت را در چشم انداز قابل 
پیش بینی، برطرف کنیم.وزیر صنعت، معدن و تجارت 
با بیان اینکه برای ایجاد تحول در کیفیت خودروهای 
داخلی برنامه ریزی کردیم و این موضوع در حال 
بررسی است، اظهار داشت: موانعی در این مسیر وجود 
دارد که باید برطرف شود؛ چندگانگی و پراکندگی در 
خودروسازان و سرمایه گذاری از جمله این موانع است، 
در حال تلاش هستیم که آن ها را به هم نزدیک کنیم 
تا بتوانم به مقیاس اقتصادی برسانیم.وی همچنین 
درباره واردات خودرو، بیان داشت: واردات خودروهای 
نو براساس برنامه پیش می رود و تا آذر ماه تکلیف همه 
کسانی که ثبت نام کرده بودند، روشن و نحوه دریافت 
خودرو مشخص می شود؛ اکنون نیز روزانه این کار 
انجام می شود.وزیر صمت همچنین درباره واردات 
خودروهای کارکرده، اظهار داشت: آئین نامه آن تهیه 
و به دولت ارسال شد که کلیات آن تصویب شده است؛ 
البته بندی در این آئین نامه درج شده که براساس آن 
باید کمیته ای منشا ارز را شناسایی کند، با اعضای 
کمیسیون در این باره صحبت و مقرر شد با همکاری 
یکدیگر در این کمیته شرکت و مساعدت کنیم تا 
نگرانی بانک مرکزی رفع شود.علی آبادی افزود: بانک 
مرکزی بی سبب نگران نیست و معتقد است به دلیل 
منافعی که این موضوع برای واردکنندگان دارد، ممکن 
است به بازار ارز هجمه وارد شود و نرخ ارز ترقی کند و 
این ترقی بر تمام کالاها اثرگذار باشد؛ بنده نیز معتقدم 
این نگرانی باید مورد توجه قرار گیرد، بنابراین مقرر 
شد جلسه ای در این زمینه با حضور نمایندگان بانک 
مرکزی، کمیسیون صنایع و معادن مجلس داشته 

باشیم و راهکاری برای آن تعریف کنیم.

علـی رضایی عضو کمیسـیون اقتصـادی در خصـوص واردات 
خـودرو گفـت: مـن بـه چنـد دلیـل موافـق واردات خـودرو 
هسـتم. اولاً کیفیـت خودروهای داخلـی خوب نیسـت و باید 
ایـن را بپذیریـم. بعضـی واقعیت هـا تلـخ اسـت ولـی مـا باید 
بپذیریـم. البته مـا باید به عنـوان ایرانـی اول به این سـرزمین 
تعلـق و علاقه داشـته باشـیم و بـه نیـروی کار ایرانـی و تولید 
داخلـی احتـرام بگذاریـم. ولـی واقعیت هـای تلـخ هـم بایـد 

بپذیریـم. به هـر حـال پراید بـا بنـز و بـی ام و تفـاوت دارد.  در 
ادامـه ایـن نماینـده توضیـح داد: در اکثـر تصادفاتـی کـه در 
جاده ها رخ می دهد، ماشـین های داخلی بیشـترین خسـارت 
را می بیننـد. امـا ماشـین های خارجـی چـون از مـواد اولیـه 
بهتری سـاخته  شـده اند، مقاومت بیشـتری دارند.  در خودرو 
داخلی یک تصادف خشـن، تلفات بسـیاری بر جـای می ماند. 
از آنور می گوییـم تولید داخلـی و نیـروی ایرانـی، از اینور این 

همه تصادف و تلافـات می دهیـم. رضایی بیان کـرد: بنابراین 
اگر بـازار رقابتی بشـود و خـودرو خارجی وارد شـود، شـرایط 
بهتر می شـود. البتـه نباید خـودرو چینـی کـه وارد کنندگان 
قطعـه کـه منافعشـان درگیـر اسـت، وارد کننـد. بلکـه بایـد  
خودروهـای شـرکت هـای بـزرگ مثـل شـرکت های ژاپنـی 
و کـره ای وارد بشـود و فکـر کنم ایـن شـرایط فضـا را رقابتی 
می کند. همچنین مردم اسـتقبال مـی کنند به نظـرم قیمت 
هم تعدیـل می شـود. یعنی قیمت خودرو کاهشـی می شـود، 
البته بـه شـرطی کـه وزارت اقتصـاد و گمـرک تعرفـه خیلی 
بالا نبنـدد. من معتقد هسـتم کـه تعرفـه را باید بسـیار پایین 

ببندنـد و ماشـین خارجی وارد کشـور شـود و مصـرف کننده 
تشـخیص دهد که ماشـین خارجی یا ماشـین ایرانی استفاده 
کند.  این عضو کمیسـیون اقتصـادی مطرح کرد: هـر موقع ما 
قیمت دسـتوری داشـتیم، نتیجه عکس گرفتیم. بـرای مثال 
مسـئولی می گوید قیمـت ماشـینی ۶٠ میلیون اسـت و  بازار 
عکس العمل منفی نشـان می دهـد و قیمت آن ماشـین ٢٠٠ 
میلیـون می شـود. در قیمت خودرو و سـایر بازارهای سـرمایه 
عرضـه و تقاضا نـرخ را تعییـن می کند. اگر دسـتوری باشـد با 
واکنش منفـی مخاطبین، مـردم و جامعـه هدف کـه خریدار 

خـوردو اسـت، روبرو می شـود. 

 آگهی دعوت مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده شرکت پالیزان فرین پارسه )سهامي خاص( 
ثبت شده به شماره 6039اصفهان وشناسه ملی10260271671

بدینوسیله ازکلیه سهامداران شرکت فوق دعوت می گردد درجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده که درتاریخ1402/9/7 راس ساعت 8صبح به آدرس: استان اصفهان، شهرستان شاهین 
شهر و میمه ، بخش مرکزی، شهر شاهین شهر، سعدی جنوبی،  بلوار شیخ بهائی ، کوچه فرعی8شرقی )فرعی 8غربی(پلاک8برگزار می گردد حضوربه هم رسانید. 
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 شرکت ابزاران )سهامی خاص( شماره ثبت 3532 
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